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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI saziv 

Jesenja sesija  

 

Komisija za Ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj  

Sednica br. 46/2018 

Priština, 30.10.2018. god. u 11:00 časova 

Zgrada skupštine, sala N-303 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: Sala Berisha Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, prvi zamenik 

predsednika, Adem Hoxha, drugi zamenik predsednika, Hykmete Bajrami, Mimoza Kusari- 

Lila, Memli Krasniqi, Muharrem Nitaj, Veton Berisha i Duda Balje, članovi. 

  
Odsutni: Glauk Konjufca i Liburn Aliu, članovi.  

 

Pozvan: g. Rasim Demiri, ministar Ministarstva za regionalni razvoj (MRR).  

 

Ostali učesnici: Fatos Qerimi, Eldis Abazi, Lidon Pajaziti – MRR; Liridon Gashi – SEEF; 

Vatra Qehaja – LVV; Diellza Luzha – KDI i Arbisa Shefkiu – Kallxo.com. 

 

 

Osoblje za podršku komisiji: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i Veton Raci. 

 

 

Sednicom je predsedavala: Sala Berisha Shala, predsednica komisije.  

 

Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika održane sednice, 23.10.2018. godine;  

3. Izveštavanje ministra za regionalni razvoj, g. Rasim Demiri, u vezi sa realizacijom plana rada 

i planiranjima za narednu godinu, s posebnim naglaskom na subvencije;  

4. Razno.  

 

Predsednica je utvrdila da su ispunjeni uslovi za početak rada komisije i otvorila je sednicu 

prema dnevnom redu.  
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1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen bez izmena.  

 

2. Usvajanje zapisnika održane sednice, 23.10.2018. godine 

 

Zapisnik održane sednice 23.10.2018. godine je usvojen bez primedbi.  

 

3. Izveštavanje ministra za regionalni razvoj, g. Rasim Demiri, u vezi sa realizacijom 

plana rada i planiranjima za narednu godinu, s posebnim naglaskom na subvencije 

 

Predsednica je navela da je zahtevom poslanika Veton Berisha, podržan i od drugih poslanika, 

pozvan g. Rasim Demiri, ministar za regionalni razvoj, da izveštava u vezi sa realizacijom plana 

rada i planiranjima za narednu godinu, s posebnim naglaskom na subvencije, i dala je reč 

ministru.  

 

Rasim Demiri, ministar za regionalni razvoj, je rekao da će izveštavati o razvoju aktivnosti 

ministarstva, u skladu sa zakonskim mandatom i na osnovu plana rada. On je objasnio da 

ministarstvo nema subvencija, već ima grantova. On je rekao u kratkim crtama, da će predstaviti 

koncept na kakav način smo mi delovali i na kakav način smo raspodelili grantove. Što se tiče 

Ministarstva za regionalni razvoj, vi ste svedoci da je ovo novo ministarstvo i od početka smo 

imali poteškoća tokom našeg rada. Ali, na kraju smo postigli uspeh. Mi smo izradili konceptni 

dokument za regionalni razvoj, o kojem su završene konsultacije i uzete su saglasnosti iz 

resornih ministarstava, a usvojen je i u Vladi 22. avgusta 2018. godine. nakon toga, izradili smo 

Strategiju za regionalni razvoj i uspostavljena je radna grupa za pripremu regionalnih profila. 

MRR je realizovalo sastanke sa UNDP-om, Evropskom komisijom, GIZ-om, UN-HABITAT-

om, u cilju koordinisanja zajedničkih aktivnosti. mi smo izradili program za regionalni razvoj, 

primenili smo naš program i budžet u sprovođenju 20. infrastrukturnih projekata u vrednosti od 

2. miliona evra. Uz učešće opština, imali smo fond od 4. miliona i 600. hiljada evra, i taj novac 

je uložen u različitim sredinama. Mi smo uspeli da investiramo u svim regionima. Što se tiče 

grantova, program ministarstva je bio da mi budemo zastupljeni u 5. ekonomskih regiona, i na 

taj način smo želeli da stvorimo i imamo bilans, kada je reč o raspodeli projekata. Ceo proces je 

bio transparentan od početka apliciranja, i u tome nam je pomogla i Agencija za regionalni 

razvoj a apliciralo se preko ovih agencija. Od 1.4 miliona, grantove su dobili 128. poslovanja. 

Ovim grantovima, uspeli smo da stvorimo mogućnost za 608 novih radnih mesta. Mi ulažemo 

napore kako bi sarađivali sa susednim državama i izvršili smo posete u Albaniji, Makedoniji, 

Crnoj Gori kako bi videli iskustva susednih država, što se tiče regionalnog razvoja. Što se tiče 

grantova, smatramo da budžet bude 2.5 miliona za narednu godinu. Nakon usvajanja budžeta, u 

2019. godini ćemo objaviti javne pozive za davanje grantova, prema redovnim procedurama.  

 

Veton Berisha zahvaljujem se ministru za predstavljanje rada ministarstva i koji je pokrenuo 

neka pitanja oko rada ministarstva. Obraćajući se ministru, on je naveo da su u njihovom 

poslednjem izveštavanju podneli pred ovom komisijom i njihov plan rada za rad ministarstva. 

Od tada je prošlo više od 9. meseci, stoga, svi smo zainteresovani da čujemo koliko ste uspeli 

da realizujete plan. što se tiče projekata kapitalnih investicija, koliko je projekata kapitalnih 
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investicija realizovano? U finansijskom izveštaju ministarstva za januar – jun 2018. godine, 

kaže se da je 1.5 miliona evra bilo posvećeno za subvencije i transfere. Kako su iskorišćeni ovi 

fondovi, od juna do danas? Koliko je od ovih fondova posvećeno za zajednice i koliko je u 

posebnosti posvećeno za egipćansku zajednicu? Koji je proces analize i odlučivanja koji ste 

koristili za alociranje sredstava, u relevantnim opštinama i relevantnim projektima? Da li su 

stvoreni mehanizmi za nadgledanje i kako oni funkcionišu kako bi se osiguralo da se dodeljeni 

fondovi ministarstva koriste u skladu sa ciljem za koji su posvećeni? Koliko su uzete u obzir 

potrebe nevećinskih zajednica u budžetskim planiranjima ministarstva? Da li su primenjeni 

određeni procenti grantova za predstavnike nevećinske zajednice? Što se tiče radnih mesta, u 

poslednjem izveštavanju ste pomenuli iznos od 1.5 miliona evra, za koji ste rekli da će stvoriti 

500 do 600 novih radnih mesta. Kako je tekla realizacija ovog projekta koliko su nevećinske 

zajednice bile uključene u ovom projektu? Koji je broj zaposlenih?   

 

Rasim Demiri, ministar, odgovarajući na pitanja poslanika Berisha, rekao je da je jasno da  

Ministarstvo za povratak i zajednice je ministarstvo koje se bavi pitanjima zajednica, a 

Ministarstvo za regionalni razvoj u svom programu nema nešto posebno koje je predviđeno 

samo za nevećinske zajednice, sem onoga što je zakonom određeno da 10% zaposlenih budu iz 

nevećinskih zajednica, a mi smo to ispoštovali. U procesu dodeljivanja grantova, gleda se samo 

da li se ispunjuju traženi uslovi i ne gleda se kojoj zajednici pripada, niti se u obrascima za 

prijavljivanje igde traži izjašnjavanje o zajednici. Ja imam informaciju da su u ovim grantovima 

zastupljene sve zajednice. U dodeljivanju grantova ne postoje pravila koja određuju da ovaj ili 

onaj procenat pripada određenoj zajednici. Kod cifre od 608. novih radnih mesta smo došli jer 

su dobitnici grantova imali za obavezu da registruju radnike u poreskoj upravi.  

 

Fatos Qerimi, Generalni sekretar ministarstva, je objasnio da su fondovi alocirani u junu 

mesecu. Proces davanja grantova je završen i sada smo u fazi implementacije projekata. Do 

kraja godine nećemo imati mogućnosti da znamo o tačkom broju novih radnih mesta, ali se 

očekuje da to bude oko 600. izvršiće se analiza implementacije i videće se i uticaj grantova u 

broju zaposlenih. Nadgledanje će trajati dve godine od završetka projekta. Za kapitalne projekte 

je na raspolaganju 2. miliona evra, za 20. projekata u 17. ili 18. opština.  

 

Hykmete Bajrami je pitala ko su bili članovi Komisije za dodeljivanje grantova? Da li su to 

bili samo iz Ministarstva za regionalni razvoj ili su bili i iz civilnog društva, ekonomskih 

komora, itd.? Kako ste reagovali na žalbe? Ko će biti u Komisiji za nadgledanje? Bilo bi dobro 

da li ovi grantovi utiču na ekonomski razvoj. Da li postoji mogućnost da ista preduzeća 

apliciraju za grantove i u drugim ministarstvima? Da li postoje koordinirajući mehanizmi sa 

drugim ministarstvima u dodeli grantova? 

 

Rasim Demiri, ministar, je razjasnio da je Komisija za procenu ovih projekata bila u sastavu 

od civilnih službenika iz Ministarstva za regionalni razvoj. Obuhvaćanje i civilnog društva u 

komisijama za procenu projekata, za nas kao ministarstvo, bilo bi veliko olakšanje kada bi u 

komisiji za procenu projekata imali i predstavnike nevladinih organizacijama. Mi smo imali i 

rezervni spisak dobitnika i oni koji su se povukli, bili su zamenjeni sa rezervnog spiska.  

 

Fatos Qerimi, sekretar, je objasnio sa smo imali dve komisije za procenu koje smo predvideli 

Administrativnim uputstvom. Komisiju za administrativnu procenu projekata i biznisa koji su 
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aplicirali i nakon te prve faze administrativne komisije, imali smo i sadržajnu komisiju na 

osnovu koje je približen početni spisak dobitnika. Nakon toga, bila je i ekipa koja je izašla na 

terenu kako bi verifikovali aplikante i nakon verifikacije sa terena, objavljen je konačni spisak 

dobitnika. Od oko 700. lica koja su aplicirala, imali smo 30. žalbi koje su bile u fazi 

administrativne komisije i koje smo tretirali. Nadgledanje se misli da bude izvršeno preko 

službenika Ministarstva za regionalni razvoj. Podnosilac aplikacije u obrascu aplikacije 

potpisuje da se sa istim projektom nije aplicirao negde drugde.  

 

Dardan Sejdiu, je naveo da Vlada ima 8 ministarstva koja se tiču ekonomskog razvoja. Koliko 

je međusobno sastajete i da li su to redovni sastanci. Kako se koordinišete sa ostalim 

ministarstvima? Koji je procenat raspodele grantova po regionima? Da li je izvršena raspodela 

grantova na osnovu kriterijuma za ocenjivanje i na osnovu činjenice gde je najveća potreba da 

se dele grantovi kako bi se postigla ravnoteža između regiona? Koja je prosečna vrednost 

grantova? Da li ste predvideli da za narednu godinu budete efikasniji u dodeli grantova?  

 

Fatos Qerimi, sekretar, je objasnio da imaju saradnju sa drugim ministarstvima i naša je 

obaveza da sarađujemo, na osnovu Uredbe Vlade o oblastima odgovornosti ministarstava. 

Raspodela u regionima je bila približno jednaka, sa oko 250. hiljada evra po regionu. Sve 

opštine su dobile grantove. Imalo je 1.4 miliona za grantove i kada se to podeli sa brojem 

dobitnika, dobijamo prosečni iznos granta. Mi ćemo izraditi privredne profile regiona kako bi 

mogli videti koji je najrazvijeniji a koji je najmanje razvijen, kako bi mogli onda da 

orijentišemo grantove radi postizanja ravnoteže između regiona.  

 

Predsednica je potencirala da smo od ministra i sekretara shvatili da se prvo uzimaju u obzir 

uslovi a ne zajednice. Važni su uslovi dobitnika grantova a ne regioni. Dobro je što će se 

napraviti profil regiona, kako bi nakon toga mogli da uspostavimo ravnotežu razvoja regiona. 

Treba se pomoći aplikantima koji dolaze iz nerazvijenih zona, da ispune tražene uslove za 

grant.  

 

Memli Krasniqi, je pitao zašto su 5. regiona, a ne 7. na primer. Na kojoj osnovi ste podelili ove 

regione? Koliki je bio minimalni a koliko maksimalni grant? U kojim oblastima ste dodelili ove 

grantove? Koliko su održiva ova 608. nova radna mesta za koja mislite da se stvaraju, jer je po 

ovoj logici cena za jedno radno mesto veoma niska i, ako je tako, da mi to onda uzmemo kao 

model za povećanje radnih mesta. Čestitam ministru za ovaj projekat.  

 

Rasim Demiri, ministar, objasnio je da u Ministarstvu administracije lokalne samouprave 

postoji kancelarija za regionalni razvoj i tu su 5. regiona. Mi smo od njih uzeli ovaj model 

podele na 5. regiona. Imalo je grantova sa 5. hiljada a imalo je i sa 20. hiljada evra. U procesu 

dodeljivanja grantova, uzeti su u obzir projekti koji su uključivali žene.  

 

Fatos Qerimi, sekretar, je objasnio da su ovi regioni ekonomski i nemaju nikakve veze sa 

nekom novom vrstom administrativne ili teritorijalne organizacije i to je uključeno i u Uredbi 

Vlade o odgovornostima ministara. Kada budemo izradili profil privrednih regiona, videćemo 

nivoe razvoja regiona a nakon toga ćemo imati jasniji prizor za orijentisanje grantova.  
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Muharrem Nitaj, osvrćući se na tvrdnje da je imalo 30. žalbi, pitao je koliki broj žalbi gde je 

rezultovalo da komisija za ocenu nije obavila zadatak kako treba? Da li je imalo osnovanih žalbi 

i čime je odlučeno u korist stranke? Da li možete da nam razjasnite slučaj navoda o koruptivnoj 

aferi bivšeg zamenika ministra ovog ministarstva?  

 

Adem Hoxha je podržao izneta mišljenja drugih poslanika. On je tražio da spisak sa imenima 

korisnika bude javno objavljen kako bi mogli da to vidimo. Takođe je zatražio da se tokom 

davanja grantova podrže i nevećinske zajednice.  

 

Rasim Demiri, ministar, je naveo da mu je žao za ono što se desilo sa bivšim zamenikom 

ministra Ministarstva regionalnog razvoja. Ja sam kao ministar bio zadovoljan njegovim radom 

u ministarstvu. Ja po tom slučaju znam onoliko koliko je dato u medijima. Za ono što se bivši 

zamenik ministra optužuje, to nema veze sa Ministarstvom regionalnog razvoja. Spisak sa 

imenima dobitnika smo objavili na veb stranici ministarstva.  

 

Fatos Qerimi, MRR, je objasnio da je imalo oko 30. žalbi. One su se ticale administrativnom 

ocenom i oko 90% istih su odbijene.  

 

Veton Berisha, se zahvalio ministru i sekretaru o razjašnjenjima. On je rekao da je sami 

mandat ministarstva izjednačivanje regionalnog razvoja. Stvorena je neka vrsta prakse da 

grantovi i subvencije više idu u mestima odakle dolazi ministar, i to je zabrinjavajuće. Poslanik 

Berisha je pitao da li su predvideli kampanje za podizanje svesti za zajednice? On je rekao da 

nema informacija da je neko iz egipćanske zajednice dobio grant. Da li Komisija za procenu 

ima za obavezu da čuva informacije da one ne izađu pre vremena pred javnim mnjenjem, jer 

ima slučajeva kada različiti ljudi idu kod osoba koji su potencijalno mogući za apliciranje i 

obećavaju im grantove u zamenu za ličnu korist. Očekujem da se ubuduće podrže i zajednice sa 

grantovima.  

 

Rasim Demiri, ministar,  je ponovio da se Ministarstvo za regionalni razvoj ne veže sa 

nevećinskim zajednicama. Mi trebamo imati jedan model. Ja mislim da sve zajednice trebaju 

biti zastupljene u dobijanju grantova. Ako neko misli da je zloupotrebljeno nešto u procesu 

dodeljivanja grantova od različitih osoba, onda neka to prijavi. Mi ćemo izraditi strategiju za 

2019. godinu u vezi sa programom grantova. Uzećemo primere od drugih ministarstava o tome 

kako oni tretiraju nevećinske zajednice tokom davanja grantova.  

 

Predsednica se zahvalila ministru i njegovim saradnicima za predstavljanje rada ministarstva i 

čestitala je ministru za program grantova za koji se očekuje da će omogućiti oko 600 novih 

radnih mesta. Ona je dodala da smo mi svi pozvani da radimo za dobrobit blagostanja svih 

građana Kosova.  

 

Nakon debate, komisija je donela sledeći:  

Zaključak  

Ministarstvo za regionalni razvoj, u okviru svojih odgovornosti, treba da se angažuje u razvitku 

održivih privrednih politika radi uravnoteženog regionalnog razvoja, gde će imati podršku 

komisije.  
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4. Razno  

 

Sledeća pitanja 

Predsednica, je rekla da je dobila pismo od predsednika odbora Trepče za nefunkcionisanje 

Trepče. On je u tom pismu naveo niz prepreka koje je moguće otkloniti. Takođe, predsednica je 

navela da je dobila pismo od veoma važnog investitora u opštini Dragaš, koji čeka primenu 

odluke KEDS-a za funkcionisanje njegovog milionskog projekta. Mi, kao komisija, sem 

redovnih zadataka imamo za obavezu da posetimo i biznise koji investiraju na Kosovu, kako bi 

ih podržali. Ona je obavestila da je imala sastanak sa Klubom proizvođača Kosova koji su nam 

saopštili da je počela primena zakona za zaštitu potrošača, i to je dobra vest.  

 

Duda Balje je objasnila da je preduzeće „Renelual Tahiri“ izgradila mini hidrocentralu u 

opštini Dragaš, u kojoj je uložila oko 8. miliona evra i zapošljeno je oko 47. radnika. Sada ovo 

preduzeće ima problem za priključenje u sistemu KEDS-a. ja sam posetila ovo preduzeće, i 

zajedno smo sa predstavnikom preduzeća otišli na sastanak u KEDS. Sastanak nije dao 

rezultate. Kontaktirala sam institucije kao što su RUE i KOSTT. Preduzeće „Renelual Tahiri“ u 

ovom trenutku nema mogućnosti da nađe rešenje. Ja sam za to da oni budu pozvani da dođu 

ovde jer su odgovorni, kako bi razjasnili situaciju. Preduzeće je u sred investicija i veoma su u 

lošoj situaciji.  

 

Predsednica je navela da ne zna koja bi bila uloga komisije u ovom slučaju. Ja sam bila u RUE 

za druga pitanja i razgovarala sam i o ovom slučaju, a oni kažu da je od strane RUE-a sve u 

redu. Oni imaju dozvolu, imaju dozvolu i od KEDS-a koju su dobili u junu. Međutim KEDS 

nije spreman da ih priključi i ne znam da li je to pitanje za raspravu u komisiji.  

 

Komisija će izvršiti posete institucijama i biznisima na osnovu plana rada i na osnovu zahteva 

stranaka.  

 

 

Sednica je završena u 13:00 časova.  

 

Pripremili: Osoblje za podršku komisije.  

 

 

Predsednica komisije, 

-------------------------------- 

Sala BERISHA SHALA 

 


